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                                                              PROTOKÓŁ NR XXXVII/21 

z sesji Rady Miejskiej Wąsosza odbytej w dniu 26 listopada 2021r. 

 

Na 15 osobowy skład Rady na  sesji obecnych  było 11 radnych wg listy obecności. 

Nieobecni radni : 

1. Eryk Aleksandrowicz, 

2. Ewa Golba, 

3. Krzysztof Królikowski, 

4. Agnieszka Smektała. 

                                                                                          Lista obecności to zał. Nr 1 

Ponadto w sesji udział wzięli : 

1.  Paweł Niedźwidź – Burmistrz Wąsosza 
2.  Marcin Koziński –  Sekretarz Gminy, 
3. Jadwiga Rodzewicz- Skarbnik Gminy, 
4. Wachowiak Irena – radca prawny Urzędu Miejskiego, 
5. Paweł Walkowiak – kierownik referatu Rolnictwa i Gospodarki Gruntami. 
6. Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych Gminy,       

 
                                                 Lista obecności gości  stanowi zał. nr 2 

 

7. Sołtysi wsi . 
                                            Lista  obecności  sołtysów to zał. Nr 3 

Razem w sesji udział wzięło 34 osoby.    

 

Ad 1. Otwarcie sesji 

Przewodniczący otworzył XXXVII sesję słowami „Otwieram XXXVII sesję Rady Miejskiej Wąsosza” i poprosił  

radnych o zalogowanie się na terminalu, potwierdzając obecność. Na podstawie listy obecności  

Przewodniczący stwierdził, że na sesji obecnych jest 11 radnych, co stanowi kworum Rady, a zatem Rada 

może podejmować uchwały. 

Później Przewodniczący  powitał serdecznie :pana Pawła Niedźwiedzia- burmistrza Wąsosza, Panią Jadwigę 

Rodzewicz- skarbnika gminy, Pana Marcina Kozińskiego- sekretarza gminy, Pana Walkowiaka- kierownika 

Referatu Rolnictwa i Gospodarki Gruntami Urzędu Miejskiego, Panią Irenę Wachowiak- radcę prawnego 

Urzędu, dyrektorów, kierowników jednostek organizacyjnych gminy, sołtysów wsi  oraz publiczność. 

Następnie Przewodniczący obrad stwierdził, że proponowany porządek obrad sesji został państwu radnym 

dostarczony, ale pan Burmistrz wystąpił z wnioskiem o wprowadzenie do porządku obrad pięciu projektów 

uchwał z zakresu gospodarki odpadami dlatego Przewodniczący zaproponował wprowadzenie tych 

punktów do porządku obrad jako punkty 13,14,15,16,17, a pozostałe punkty otrzymają następną, 

chronologiczną kolejność. Potem poddał pod głosowanie Rady wniosek Burmistrza o wprowadzenie 

dodatkowych 5 projektów uchwał. 
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Rada Miejska Wąsosza wprowadziła zmianę  do porządku obrad wprowadzając 5 projektów uchwał. 

                                                                                              Protokół z głosowania to zał. nr  4. 

Przewodniczący stwierdził, że wniosek Burmistrza  o zmianę porządku obrad został przyjęty 11 głosami „za” 

( Biernacki Władysław, Chorostkowski Jacek, Czaja Renata, Dąbek Ewa, Maślejak Jolanta, Ptak Dariusz, 

Rapior Andrzej, Skibniewski Tomasz, Stolicki Wiesław, Szyjka Robert Zapór Zbigniew ) „przeciw” i 

„wstrzymujących się” nie było. 

Ad. 2  Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący zapytał radnych czy ktoś z radnych ma jeszcze inne propozycje?  Nikt z radnych nie miał 

żadnych propozycji  wobec tego przystąpiono do głosowania nad zatwierdzeniem porządku obrad XXXVII 

sesji po wprowadzeniu zmian.  

Głosowało 11 radnych. 

                                                                                   Protokół z głosowania to zał. nr 5 

Przewodniczący stwierdził , że porządek XXXVII sesji został przyjęty 11 głosami „za”, „przeciw”, 

„wstrzymujących się” nie było.  

Porządek obrad XXXVII sesji: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXXVI sesji RM Wąsosza. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja Burmistrza z działalności między sesjami. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru sposobu prowadzenia zadań z zakresu gospodarki komunalnej 

Gminy Wąsosz. 
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7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy Gminy Wąsosz na rok 

2022 z organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w  art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania w Wąsoszu. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Powiatem Górowskim 

w sprawie świadczenia usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wąsosz na lata 2021-2032. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Wąsosz na 2021r. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Burmistrza Wąsosza. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Rady Miejskiej Wąsosza nr XX/130/12 z dnia 9 

listopada 2012 r. dotyczącej postanowienia o odbieraniu odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, ale powstają odpady komunalne. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej Wąsosza nr XV/111/19 z dnia 12 grudnia 

2019 r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

ustalenia wysokości stawki tej opłaty, ustalenia stawki za pojemnik, określenia stawki opłaty 

podwyższonej oraz zwolnienia z części opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie 

gminy Wąsosz 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej Wąsosza nr XV/112/19 z dnia 12 grudnia 

2019 r. w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości na 2020 rok 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej Wąsosza nr XXIII/149/20 z dnia 15 lipca 

2020 r. w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za 

uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały Rady Miejskiej Wąsosza nr XXIII/150/20 z dnia 15 lipca 

2020 r. w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Wąsosz. 

18.  Informacje Przewodniczącego Rady. 

19. Wolne głosy i wnioski. 

20. Zamknięcie sesji.        

 

 Ad 3. Przyjęcie protokołu z XXXVI sesji Rady Miejskiej Wąsosza. 

Protokół XXXVI sesji Rady Miejskiej Wąsosza odbytej w dniu 27 października 2021 roku był wyłożony do 

wglądu przed sesją. Do tego protokołu radni nie wnieśli uwag  wobec tego  Przewodniczący podał pod 

głosowanie przyjęcie protokołu z XXXVI sesji Rady Miejskiej. 

                                                                                          Protokół z głosowania to zał. nr 6 

Przewodniczący stwierdził , że protokół NR XXXVI/21 sesji  Rady Miejskiej  Wąsosza  z dnia 27 października 

2021r. został przyjęty 11 głosami „za”( ( Biernacki Władysław, Chorostkowski Jacek, Czaja Renata, Dąbek 

Ewa, Maślejak Jolanta, Ptak Dariusz, Rapior Andrzej, Skibniewski Tomasz, Stolicki Wiesław, Szyjka Robert 

Zapór Zbigniew ), „przeciw”, „wstrzymujących się” nie było. 

Ad 4. Interpelacje i zapytania radnych.  

Przewodniczący  Rady odczytał treść odpowiedzi na złożone interpelacje. Cyt.” Nadmieniam, że interpelacja 

radnego Chorostkowskiego w sprawie sporządzenia wykazu wydatków na OSP została przekazana do 

Burmistrza, który w ramach udzielenia informacji publicznej odpowiedział radnemu. Urząd Miejski Wąsosza 
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PKP SA oddział Gospodarowania Nieruchomościami we Wrocławiu dotyczy nieczynnej linii kolejowej w 

ciągu drogi powiatowej nr 1100 D. Urząd Miejski Wąsosza ponownie zwraca się z prośbą o naprawę drogi 

Powiatowej nr 1100 D w ciągu wyżej wymienionej drogi powiatowej znajdują się pozostałości po nieczynnej 

linii kolejowej nr 362. Zgodnie z artykułem 28 ustęp 1 ustawy z dnia 1 marca 1985 roku o drogach 

publicznych, budowa, przebudowa, remont, utrzymanie i ochrona skrzyżowań dróg z liniami kolejowymi w 

poziomie szyn wraz z zaporami, urządzeniami sygnalizacyjny, znakami kolejowymi, jak również 

nawierzchnią drogową w obszarze między rogatkami a w przypadku ich braku w odległości czterech metrów 

od skrajnej szyny należy do Zarządu Kolei. Istniejące pozostałości po nieczynnej linii kolejowej nr 362 w 

postaci elementów toru kolejowego znajdującego się na działce nr 656 obręb Wąsosz kilkukrotnie 

przyczyniła się do uszkodzenia przejeżdżających samochodów. Fatalny stan techniczny wyżej 

wymienionego, nieczynnego przejazdu kolejowego oraz nierówna nawierzchnia stanowią realne zagrożenie 

zdrowia i życia uczestników ruchu drogowego. Mieszkańcy naszej gminy wielokrotnie sygnalizowali 

istniejący problem. Urząd Miejski Wąsosza skierował do państwa pismo w tej sprawie dołączając w 

załączniku interpelację pana Tomasza Skibniewskiego, radnego Rady Miejskiej Wąsosza. Mając na uwadze 

troskę o bezpieczeństwo nie tylko mieszkańców gminy, ale wszystkich uczestników ruchu drogowego, 

zwracam się z prośbą o pilne podjęcie działań oraz pisemną odpowiedź w przedmiotowej sprawie. Z 

poważaniem Burmistrz Wąsosza. Następna to jest- Starostwo Powiatowe w Górze do Urząd Miejski 

Wąsosza. Odpowiadając na sugestie zawarte w piśmie nr 00322 /21 dotyczące wyznaczenia i wykonania 

przejścia dla pieszych w ciągu drogi powiatowej nr 1083 D relacji Kłoda Górowska - Ślubów - Wąsosz w 

miejscowości Wąsosz na ulicy 1 Maja informuję, że wniosek będzie ujęty w projekcie budżetu na 2022 roku. 

W przypadku przyjęcia budżetu przez Radę Powiatu Górowskiego zostanie zlecone opracowanie stałej 

organizacji ruchu i po uzyskaniu pozytywnej opinii Komendy Powiatowej Policji w Górze oraz zatwierdzeniu 

jej przez Starostę Górowskiego, Zarząd Powiatu zleci realizację zadania.” 

Następnie Przewodniczący zwrócił się do radnych - Czy ktoś z radnych ma jakąś interpelację?  

Radni nie zgłosili żadnych interpelacji. 

Ad 5. Informacje Burmistrza z działalności międzysesyjnej.  

Przewodniczący poprosił pana Pawła Niedźwiedzia Burmistrza Wąsosza o przedstawienie informacji z prac 

w okresie międzysesyjnym. 

 Pan Burmistrz poinformował  Cyt.” W okresie międzysesyjnym pomiędzy 27 października do dnia 

dzisiejszego wydałem 17 Zarządzeń. 28 października Zarządzenia dwa. Pierwsze dotyczyło zmiany 

Regulaminu organizacyjnego Urzędu Miejskiego Wąsosza, a drugie w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w 

trybie przetargowym nieruchomości gruntowej, niezabudowanej gminnej działki nr 167/3 o powierzchni 

460 metrów kwadratowych położonej w obrębie Wąsosza. Nieruchomość posiada dostęp do drogi 

publicznej - ul. Mieszka I. Cena nieruchomości oszacowana na 19.426  złotych plus VAT. 29 października 

Zarządzenie dotyczyło ustnego, nieograniczonego przetargu na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej w 

granicach działki 122/2 o powierzchni 11 arów w Drozdowicach Wielkich przy drodze gminnej przy posesji 

nr 15 . Cena wywoławcza tej nieruchomości 20.657 złotych, wadium 2.000 zł . Przetarg już drugiego grudnia 

w tutejszym Urzędzie u nas się odbędzie. 2 listopada Zarządzenie w sprawie ustalenia minimalnych stawek 

czynszu za dzierżawione oraz zajmowane nieruchomości stanowiące własność gminy Wąsosz. 3 listopada 

powołałem pełnomocnika do spraw ochrony informacji niejawnych Urzędzie Miejskim Wąsosza. Jest to pani 

Edyta Mackiewicz, pracownik referatu Budownictwa i Inwestycji. 8 października wydałem trzy Zarządzenia. 

Dwa dotyczyły przeznaczenia do sprzedaży lokali mieszkalnych w trybie bezprzetargowym na rzecz 

najemców. To jest lokal mieszkalny nr 1 w budynku nr 6 przy Placu Wolności Wąsoszu, położone na działce 

462 powierzchnia 298 metrów kwadratowych oraz lokal znaczy powierzchnia działki nie lokalu na lokal to 

był bardzo duży oraz lokal mieszkalny nr 2, budynek 27 przy ulicy Świętego Jana Pawła II w Wąsoszu działka 
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417/2 o powierzchni 177 metrów kwadratowych. Trzecie Zarządzenie dotyczyło przeznaczenia do zbycia 

nieruchomości gruntowej działka 385/3, powierzchnia  2389 metrów kwadratowych położona w obrębie 

miejscowości Podbiel, to jest teren dawnej bazy transportowej w kierunku Zubrzy. Ustalono cenę sprzedaży 

w kwocie 21.507 złotych. 10 listopada Zarządzenie w sprawie projektu budżetu gminy Wąsosz na rok 2022. 

Projekt ten został dostarczony państwu radnym oraz został przesłany do Regionalnej Izby Obrachunkowej 

we Wrocławiu. Podpisałem też Zarządzenie dotyczące zmiany Zarządzenia z 26 maja tego roku w sprawie 

przeznaczenia do sprzedaży lokalu mieszkalnego w Wąsoszu przy ulicy Kolejowej 26/4 . Tam musimy 

sprostować omyłkę pisarską dotyczącą wielkości udziału w nieruchomości wspólnej. 15 listopada została 

powołana Komisja Inwentaryzacyjna do przeprowadzenia inwentaryzacji aktywów na koniec roku, 

określając sposób przeprowadzenia inwentaryzacji, terminy i składy osobowe oraz sposób jej rozliczenia. 

Następne Zarządzenie podpisane tego samego dnia dotyczyło ustalenia harmonogramu prac bilansowych 

nad sprawozdaniem finansowym w 2021 roku. Natomiast kolejne dotyczyło harmonogramu wypłat 

wynagrodzeń na 2022 rok. Dodatkowo podpisałem Zarządzenie w sprawie ustalenia niezbędnego zapasu 

gotówki w kasie Urzędu Miejskiego Wąsosza. Również 15 listopada Zarządzenie w sprawie wynajęcia w 

drodze bezprzetargowej na cele garażowe działka  nr 109/79 o powierzchni siedemnaście przecinek 

jedenaście metra kwadratowego położonej w  miejscowości Wąsosz, to jest okolica ulicy Nowej.  19 

listopada bieżącego roku Zarządzenie dotyczące wydzierżawienia w drodze bezprzetargowej na cele rolne 

działki nr 301 o powierzchni 70 arów położonej w obrębie wsi Czeladź Wielka, to jest działka przy lesie oraz 

część działki 17/3 o powierzchni ha 58 położonej w obrębie wsi Wiklina naprzeciwko posesji numer 38. 

Ponadto tego samego dnia wydałem Zarządzenie w sprawie przydziału lokalu mieszkalnego nr 32/5  w 

Chocieborowicach z zasobu mieszkaniowego gminy Wąsosz. To tyle, jeżeli chodzi o Zarządzenia. Z bieżącej 

mojej pracy kilka może kilkanaście informacji dla państwa. Jak państwo wiecie, oficjalnie otwarliśmy dwa 

odcinki dróg gminnych. Drogę Kowalowo - Czeladź Wielka i drogę Wiklina -Zbaków Dolny. Przy tej okazji 

chciałem poinformować, że w otwarciu tej drogi Kowalowo - Czeladź Wielka brał udział pan Wojewoda, nasi 

radni, oczywiście sołtys wsi Czeladź Wielka. Chciałem podziękować za przygotowanie tego otwarcia, za 

przyjęcie po otwarciu zarówno mieszkańcom Czeladzi Wielkiej, czyli pani sołtys i panu radnemu. I taka sama 

analogiczna sytuacja bardzo dziękuję było nam bardzo miło również w Wiklinie, pani sołtys pan radny. 

Dziękuję za przygotowanie i otwarcie tej drogi taką późną, wieczorową porą, ale obecni wykonawcy byli 

pod wrażeniem także dziękuję. Drogi są otwarte, możemy nimi jeździć. Odebraliśmy również zadanie 22 

listopada oświetlenie ścieżki pieszo rowerowej do Podmieścia, a nie świeci jak wszyscy widzimy póki co, z 

energetyką jest jak jest, ale wydaje mi się, że już lada moment sprawy zostaną dopięte do końca i będziemy 

mogli zamontować tam licznik i lada moment też ścieżka będzie świeciła. Odbiór 22 listopada, a myślę, że 

realnie w ciągu kilku dni doprowadzimy do sytuacji ,no niestety teraz firma, która tutaj nam ten prąd 

sprzedaje, jak ktoś miał okazję załatwiać tam rzeczy to wie ile to trwa i tutaj nie ma czy gmina, czy nie gmina 

trwa dokładnie tak samo. Zwróciliśmy się o założenie licznika już dosyć dawno, ale do tej pory sprawy się 

ciągną. Podpisałem już umowę i to jest budujące także tylko realizacja pozostanie założenia licznika przez 

energetykę i sprawa będzie załatwiona. Gmina Wąsosz jak państwo wiecie,  albo i nie wiecie, otrzymała 

środki finansowe z Rządowego Funduszu Polski Ład. Otrzymaliśmy 8.550.000 złotych czyli na drogi Świniary 

- Borowna, Czeladź Wielka - Baranowice i droga Chocieborowice. Te drogi będziemy realizowali. W tej 

chwili są realizowane mapy do celów projektowych i są prostowane rzeczy prawne przy niektórych z tych 

dróg, bo wiadomo, że tam wystąpiły jakieś własnościowe zawirowania, to już zmierza ku końcowi także 

myślę, że na początku przyszłego roku będziemy mogli ogłosić przetarg na te zadania, bo to są trzy zadania i 

zrealizować je. Otrzymaliśmy też środki, mówiło się, że to są środki z Polskiego Ładu one z Polskiego Ładu 

nie są a to są inne środki na realizację zadań związanych z budową kanalizacji i wodociągów. Łącznie 

otrzymaliśmy kwotę to znaczy na kanalizację może 2.355.292 zł i 300.000 zł na wodociągi, czyli zaopatrzenie 

w wodę. I tu też będziemy chcieli te zadania z zakresu wodociągów i kanalizacji realizować już w przyszłym 

roku. Dziękuję wszystkim, którzy się zaszczepili, bo dzięki państwu gmina Wąsosz otrzymała nagrodę w 

Programie Rządowym co prawda ta nagroda jest dziś, ale jeszcze fizycznie jej nie mamy. To może 
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podziękuję, jak wpłyną pieniądze na konto gminy, ale otrzymaliśmy nagrodę 500.000 złotych w tym 

programie Rosnąca Odporność ten wzrost w  naszej gminie w naszym powiecie zajęliśmy drugie miejsce 

jeżeli chodzi o procentowy wzrost szczepień. Gmina Niechlów dostała 1 milion złotych a gmina Wąsosz 

500.000 zł i to chyba wszystko. 250 tysięcy nikt nie dostał, no. Bo to ze względu na wielkość i wielkość 

powiatu także to kolejne pół miliona, które w przyszłym roku będziemy do budżetu zapewne wprowadzali. 

Realizujemy też zadania związane z poprawą bezpieczeństwa na terenie miasta i tutaj mamy ogłoszone, 

właściwie mieliśmy ogłoszone dwa przetargi na zrealizowanie przejścia dla pieszych w miejscowości Wąsosz  

przy ulicy Zacisze i przy ulicy Aleja Niepodległości. Przetarg został wczoraj otwarty. Oferty są poniżej ceny, 

jaką zakładaliśmy, że mamy do wydania. Także wydaje się, że te zadania nie ma zagrożenia, żeby je 

realizować. Z tym, że prawdopodobnie będzie tak, że płatność już będzie przyszłoroczna, ponieważ to 

zadanie się prawdopodobnie przez granicę roku przejdzie, ale to już też na ostatniej sesji. Ogłosiliśmy też 

przetarg , zapytanie ofertowe na dostawę na rzecz gminy kruszywa kamiennego, czyli tłucznia jeszcze 200 

ton rozstrzygnięte. Pan Eugeniusz Bulbak będzie nam to dostarczał także te drogi, które miały być zrobione 

najpilniej, które były zgłaszane będą robione. Ja w ogóle mam prośbę, żeby przed końcem roku czy gdzieś 

na początku roku też zgłaszać, bo też będziemy ten tłuczeń kupować. Chcemy znać zapotrzebowanie, gdzie 

by było potrzeba drogi tym tłuczniem wyrównać. Zmiana organizacji ruchu na ulicy Kościelnej. Kościelna 

będzie drogą jednokierunkową. I wszystkie szczegóły są  na stronie Urzędu Miejskiego Wąsosza. Czas 

realizacji od 29 listopada do 3 grudnia będzie wprowadzana zmiana organizacji ruchu. Mamy też ogłoszony 

drugi przetarg na rozbudowę szkoły w Czarnoborsku. Pierwsza oferta była jedna i dosyć wysoka. 

Postanowiłem, żeby powtórzyć przetarg, zmienić trochę warunki przystąpienia do przetargu, a szczególnie 

formę płatności, żeby wprowadzić też płatność częściową ze względu na to, że te ceny, jakie są każdy widzi. 

Oferenci też, podejrzewam, że może być ich więcej, jeżeli zobaczą, że jest płatność częściowa tutaj. Wartość 

w tym pierwszym przetargu znacznie przekroczyła środki, jakie mamy zabezpieczone, dlatego też przetarg 

został unieważniony. Jesteśmy w trakcie kolejnego postępowania. 4 listopada odbyło się też spotkanie 

konsultacyjne z Marszałkiem Myrdą w Lubinie w sprawie Cyklostrady Dolnośląskiej. Reprezentowałem 

gminę Wąsosz. Jeżeli chodzi o trasę miedzianą, która jest taką główną odnogą Cyklostrady Dolnośląskiej, 

trasa jest nazwana tak ze względu zapewne na przebieg jej od Zagłębia Miedziowego do Rawicza 

praktycznie, do granicy naszego powiatu, naszej gminy. No i cóż Marszałek czyni starania, pomaga nam 

jakoś przejęcia od PKP tej nieszczęsnej linii kolejowej ,którą już pan Burmistrz Stuczyk próbował przejąć, 

teraz ja próbuje przejąć i dalej tylko próbujemy, ponieważ opór po stronie PKP jest dosyć duży, a teraz 

jeszcze żeby było śmieszniej to ktoś tą linię wpisał jako projektowaną do uruchomienia, nie wiem po co było 

te tory rozbierać trzy lata czy cztery temu, no ale to jest prostowane też Marszałek nam w tym znacząco 

pomaga mam nadzieję, że będzie można tą inwestycję w końcu zacząć realizować. Gmina Wąsosz składa 

dosyć dużo wniosków, również na inne takie drobniejsze rzeczy, które wcale nie są mniej potrzebne, a 

wręcz bardziej. Złożyliśmy wniosek do Programu Cyfrowa Gmina, tutaj pieniądze praktycznie są przyznane 

212 tysięcy złotych prawie i zamierzamy je przeznaczyć na poprawę cyberbezpieczeństwa tutaj naszego 

Urzędu, zabezpieczenie systemu i dostosowanie do obowiązujących przepisów. Wszyscy widzimy, co się 

dzieje z niektórymi mailami . My też tutaj musimy jakoś zapobiec. Mamy też wniosek w trakcie weryfikacji 

jeżeli chodzi o usuwanie folii rolniczych i innych odpadów pochodzących z działalności rolniczej. Złożyliśmy 

wniosek na 24,5 tony wyrobów folii rolniczej odpadów z działalności rolniczej na kwotę 12 .185  zł. 

Planowany termin realizacji to na wiosnę przyszłego roku i koszt całkowity 18.424 zł z tym, że tą różnicę 

dopłacają rolnicy, ale to już znacznie mniej patrząc na to, jakie jest dofinansowanie. Ta sama sprawa z 

azbestem. Usuwanie wyrobów azbestowych zawierających azbest z terenu gminy Wąsosz. Obecnie trwa 

proces podpisania umowy i rozliczenia końcowego zadania. Dostaliśmy na to  86.500 złotych. Mamy 

zrealizowane również zadanie. Obecnie w trakcie rozliczenia jest  świetlica w Lubielu, tutaj otrzymaliśmy 

kwotę prawie 25.000 złotych. Teraz takie informacje, trochę też statystyczne, a mianowicie przydomowe 

oczyszczalnie ścieków. W tym roku na przydomowe oczyszczalnie ścieków gmina Wąsosz wydała właściwie 

przeznaczyła kwotę  111 204,50 zł . Bardzo dużo w porównaniu do tego, ile przeznaczyliśmy w latach 
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ubiegłych, to z reguły kwoty 30-40 tysięcy to ze względu na to, też mam świadomość, że gmina 

występowała o informację o tych szambach, także część osób postanowiło zrobić oczyszczalnie 

przydomowe. Trzydzieści wniosków, to bardzo dużo i tutaj w przyszłym roku myślę, że będzie podobnie. Tak 

jak państwo wiecie, koszt finansowania to jest maksymalnie 4 tysiące złotych ale nie więcej niż 50 procent. 

Koszt średni tak dla takiego domu takiej oczyszczalni patrząc na to, co nam mieszkańcy do rozliczenia 

przynoszą i jakie kosztorysy, to jest od 6,5 do 9 tysięcy złotych czyli praktycznie, w niektórych wypadkach tą 

połowę rzeczywiście 50 procent można z tego w większości praktycznie sfinansować. Chciałbym też 

państwa poinformować o przebiegu naszego Programu "Wymiana źródeł ciepła na ekologiczne w 

budynkach mieszkalnych w obszarze Doliny Baryczy". Tutaj była mowa na jednej z ostatnich sesji o tym 

bardzo mocno. Wniosek o zaliczkę został pozytywnie rozpatrzony. Kolejną zaliczkę poprzednią rozliczyliśmy, 

kolejną otrzymaliśmy i wypłaciliśmy wszystkim, którzy na te środki oczekiwali, na pieniądze z tego 

programu. Łącznie gmina na tą chwilę wypłaciła prawie 3 miliony złotych mieszkańcom za nakłady 

poniesione zgodnie ze złożonym wnioskiem, czyli pompy ciepła i te źródła związane z fotowoltaiką do 35 

tysięcy można było dostać, 15 tysięcy- pellet,  gaz i łącznie tych grantobiorców już 141 obsłużyliśmy. Mamy 

jeszcze listę rezerwową i mamy dodatkowe pieniądze i dlatego też ogłaszamy nabór, ponieważ kolejne 

pieniądze są przeznaczone dla mieszkańców. Ten nabór będzie zrealizowany od 15 grudnia teraz będzie 

kolejny nabór. Także proszę wszystkich informować o tym. Bardzo ważną rzeczą jest termin złożenia tego 

wniosku, może dochodzić do tego, że będzie decydowała wręcz godzina i minuta tego, kto złoży. Oczywiście 

środków nie ma na tyle, żeby zaspokoić. Zobaczymy, ile będzie wniosków, bo gro osób już jest 

zaspokojonych. Mamy jeszcze z drugiego naboru listę rezerwową, więc pieniądze, które udało się pozyskać, 

o których już mówiłem kolejne półtora miliona do tego projektu, który już pozyskaliśmy na całość. 800 

tysięcy na naszą gminę, 500 tysięcy idzie na listę rezerwową ludzi, którzy w drugim naborze nie dostali, 300 

tysięcy mamy do podziału. No to powiedzmy zależy jakie będą wnioski i na co mieszkańcy będą składali, 

jeżeli będą to pompy ciepła, to łatwo policzyć, że to będzie tam osiem pomp ciepła plus coś. Te instalacje 

mają pierwszeństwo, żebyście też państwo mieli świadomość, że najpierw jest pierwszeństwo instalacji, 

czyli pompy ciepła. Jeżeli nie będzie ich na tyle aż i te drugie też wejdą to będzie decydowała właśnie ten 

dzień, godzina i data złożenia wniosku. Trzysta tysięcy. Ja podejrzewam, że tych środków będzie więcej niż 

te trzysta tysięcy ponieważ widzę, że niektórzy też są jacyś tacy oporni mieszkańcy, że ani nie realizują ani 

nie już tak powiem może nieładnie, ale nie raczą napisać, że nie realizują. My prosimy na razie te osoby, 

będziemy musieli, chyba administracyjnie te terminy deklarowane przez nich wycofywać, nie wiem, nie 

chciałbym. Wpływamy na tych mieszkańców, bo inni czekają na te środki, żeby uwolnili te środki, nie robią, 

niech robi kto inny. Ja myślę, że tutaj większość mieszkańców będzie z tego programu zadowolona i z niego 

skorzysta. Zobaczcie państwo, my pisaliśmy, początkowo mieliśmy w początkowym okresie objąć sto kilka, 

chyba sto dziewięć grantobiorców miało być na terenie gminy. Już jest 141 a podejrzewam, że będzie w 

granicach tych 170. Sto siedemdziesiąt źródeł ciepła wymienionych to znacząco poprawi jakość powietrza w 

Wąsoszu. Szkoda, że ci najwięksi nie chcą wymieniać tych źródeł ciepła. Wszyscy wiemy o kim mowa. Też 

była taka możliwość. No ale pojawiają się też inne możliwości. Teraz Wojewódzki Fundusz Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej uruchomił program, z którego mogą skorzystać wspólnoty, domy 

wielorodzinne na wymianę źródeł ciepła, to może z tego skorzystają. Nie wiem, będę namawiał, jesteśmy w 

kontakcie, informujemy na bieżąco zainteresowane osoby. Zakończyliśmy też konserwację rowu 

melioracyjnego w Cieszkowicach i to kolejne pozyskane środki  14.180 złotych. Środki własne 

dofinansowanie 9.066 złotych. Jak państwo też widzieli, bo pewnie niektórzy przyjeżdżają tymi drogami, 

posadziliśmy 214 drzew miododajnych przy drodze Wiewierz, praktycznie droga Zbaków - Zbaków i przy tej 

nowej drodze realizowanej w dwóch etapach Drozdowice Wielkie i Płoski można powiedzieć. No i składam 

na kolejny rok znowu taki wniosek, będziemy chcieli obsadzać te drogi, które remontujemy, żeby te 

miododajne drzewa przy tych drogach rosły, czyli Czeladź tutaj na pewno wejdzie w grę i na pewno wniosek 

będzie na Zbaków Wiklina. Mamy też dofinansowanie, które przekazaliśmy, jak państwo wiecie na 

biologiczną oczyszczalnie ścieków w Kamieniu Górskim. Tutaj inwestycja cały czas się realizuje. Sto 
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pięćdziesiąt tysięcy złotych, czekamy na realizację. Jest też przewidziane, proszę zapisać w kalendarzach, 

kto by był zainteresowany z programu „Czyste powietrze” 27 grudnia spotkanie z przedstawicielami 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej z doradcą energetycznym w sprawie 

wymiany pieców. Tam warunki nie są tak atrakcyjne jak w naszym programie, no ale są z różnych względów, 

ktoś może nie chce, czy nie może realizować programu, który realizuje gmina, więc zachęcam do realizacji z 

„Czystego powietrza” chociaż tak jak powiedziałem, nie jest to tak atrakcyjne. Mamy też złożonych kilka 

wniosków już na przyszły rok na drogi:  droga Górka - Gola z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Tu w tym 

funduszu jest cisza póki co. Ta droga jest złożona do dofinansowania. Mamy też złożone, nie wiem czy już, 

będą złożone na pewno te wnioski do końca miesiąca, bo taki jest termin na drogi dojazdowe do gruntów 

rolnych to są trzy drogi na które będziemy się starali o te środki, czyli droga w Lubielu właściwie Lubiel -

Kolonia ta droga, ten odcinek, który już tam wymaga tego, żeby w końcu zrobić. Cieszkowice w 

miejscowości i Borowna, czyli kontynuacja tej drogi Borownej w kierunku lasu też ze środków droga 

dojazdowa do gruntów rolnych. I te nasadzenia, o których mówiłem, pamiętam, wygląda na to, że dobrze. 

Jeżeli chodzi o gospodarkę nieruchomościami, gospodarkę mieniem komunalnym, taki krótki przegląd pracy 

naszego referatu Rolnictwa i Gospodarki Gruntami. Sprzedano lokal mieszkalny ulica Kolejowa 32/1 na rzecz 

najemcy kwota 4.110,35 zł .Rozstrzygnęliśmy też przetarg na sprzedaż nieruchomości oznaczonej jako 

działka numer 42 o powierzchni 66 arów obręb Ostrawa. Tu uzyskaliśmy kwotę 505.550 złotych. W dniu 16 

listopada zawarta została warunkowa umowa sprzedaży. To w związku z tym, że tutaj trzeba jeszcze KOWR-

u spytać o zgodę na tą sprzedaż. Mamy też zatwierdzony podział nieruchomości z Powiatu Górowskiego, 

oznaczonej działki 528. To jest Specjalny Ośrodek Szkolno- Wychowawczy. Przyszłościowo, żeby powiększyć 

teren remizy oraz tutaj ZRM, Zespół Ratownictwa Medycznego, który tam stacjonuje, żeby mógł tam 

trzymać swój pojazd. Powiat nam przeznaczy część swojej działki, przekaże nieodpłatnie na te cele. Tutaj już 

zrealizowany podział tej nieruchomości. Mamy zatwierdzony też podział nieruchomości gminy, działka 

109/38 w Wąsoszu na potrzeby zbycia gruntu dla powstającej wspólnoty mieszkaniowej w budynku 

wielorodzinnym ulica Rawicka 21. O tym jeszcze będziemy zapewne rozmawiali na kolejnej sesji w sprawie 

przekazania tej nieruchomości. Zaplanowaliśmy też, już się właściwie odbył, ale bez ofert, bez uczestników 

chcieliśmy sprzedać żuka z tysiąc dziewięćset siedemdziesiątego czwartego roku, który służył wiernie OSP 

Dochowa. Nie było chętnych, ale się okazało, że jest jednak chętny, który chce kupić już po 

przeprowadzeniu przetargu to auto i żeby było ciekawiej, to cena jest  wyższa niż nasza cena wywoławcza, 

czyli dobrze. Czyli tak jakby praktycznie kupił  w przetargu, a tutaj ten samochód też jakieś koszty dla gminy 

generuje. Wpłynęło do nas też pismo od osoby prywatnej wyrażającej zgodę na sprzedaż gminie części 

nieruchomości z przeznaczeniem na rozbudowę świetlicy w Płoskach. Świetlica w Płoskach chce tam zrobić 

przydomową oczyszczalnię czy zbiornik bezodpływowy na nieczystości. Jest z tym problem w Płoskach i tą 

nieruchomość będziemy chcieli nabyć. Zamówiliśmy też w związku z licznymi skargami mieszkańców tutaj z 

Czeladzi, szczególnie mieszkającymi w okolicach zbiornika tego i żwirowni, zamówiliśmy tablice 

informacyjne na teren zbiornika wodnego czyli oznaczenie właściciela, zakaz kąpieli, zakaz poruszania się 

pojazdami, rajdy bez zgody Urzędu Miejskiego Wąsosza. Tam już jest szaleństwo, tam nie ma nad tym 

żadnej kontroli. Teraz policja będzie miała instrumenty do tego, żeby osoby, które nie będą przestrzegały 

tego, mogła karać. Właśnie też te osoby będą musiały uzyskać naszą tutaj zgodę. O  przydziale lokalu 

mieszkalnego powiedziałem, no i zarządzenia też. Z rzeczy, które jeszcze realizowaliśmy w tym roku i 

realizujemy cały czas. Jak państwo wiecie, na inwestycje wydajemy w różnych miejscach, ale też państwo 

sami jesteście szczególnie sołtysi, przede wszystkim sołtysi tym dystrybutorem środków gminy w postaci 

funduszu Sołeckiego. Fundusz Sołecki mamy wykorzystany w 86% na tą chwilę. To dosyć dużo. Wykonanie 

czterysta trzydzieści cztery tysiące złotych Proszę te rzeczy, które są jeszcze do zrealizowania zamykać, bo 

rok się już kończy, a zaplanowanych było pięćset sześć i pół tysiąca prawie .Pewnie nie wszystko się da 

zrealizować. To co można realizujcie państwo. Jeszcze z takich rzeczy, to już chyba ostatnich-  ranking 

Rzeczpospolitej i  Samorządu Portalu Samorządowego Polskiej Agencji Prasowej to też tak informacyjnie. 

Życie Powiatu kto czyta to wie, że nasz samorząd wypada całkiem dobrze w tych rankingach. W powiecie ,w 
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ogóle w Polsce na osiemset siedemdziesiąt osiem sklasyfikowanych samorządów Gmina Wąsosz znalazła się 

na czterysta dziewiątym miejscu, czyli w pierwszej połowie tego rankingu i w tej naszej rywalizacji takiej, bo 

każdy jest zawsze ciekawy jak Góra no to Góra się znalazła na czterysta dziewięćdziesiątym siódmym 

miejscu także to dla państwa informacji, to pewnie tam niektórych bardzo, bardzo ucieszy. Drugi ranking też 

to jest " Gmina dobra do życia", realizowana właśnie przez ten portal Samorządowy Polskiej Agencji 

Prasowej i różne wskaźniki były brane pod uwagę i także w tym zestawieniu najlepiej wypadła nasza gmina 

w ogólnym zestawieniu na 2477 samorządów, bo tyle jest,  zajęliśmy  1285 miejsce kilkanaście miejsc też 

przed Górą, także pierwszy, może nie w pierwszej połowie ale w połowie stawki  w całym kraju. Uważam, że 

to dobry wynik i tym optymistycznym akcentem. Dziękuję, dziękuję bardzo.  

                                                                                                   Informacja to zał. nr 7 

Przewodniczący rady  zapytał - Czy radni mają jakieś pytania do pana Burmistrza?  

DYSKUSJA : 

Radny Rapior Andrzej -Ja mam pytanie odnośnie tego przejścia na Niepodległości, akurat jest to mój rejon, 

w którym to miejscu ma być ta lokalizacja? 

Pan Burmistrz odpowiedział - Tam, gdzie jest to przejście w okolicach szkoły przy  markecie "Dino" ono 

będzie przebudowane i doświetlone. Ono będzie całkiem inaczej wyglądało i będzie kosztowało nie 

pamiętam teraz kwoty, ale około 30 tysięcy złotych . Tam będą nowe lampy, będzie widocznie i bezpiecznie, 

tam trochę ludzi przechodzi tym przejściem. 

Radny Rapior Andrzej -Drugie pytanie odnośnie tej spółdzielni bo akurat te zbiorniki już tam są to znaczy 

chodzi o program czyli dokumentację czy jeszcze jest , czy już realizacja po prostu budowy. 

Pan Burmistrz wyjaśnił - Kończą dokumentację, pozwolenie wodnoprawne, wszyscy wiemy ile trwa 

zrobienie pozwolenia i jak się załatwia sprawy w niektórych instytucjach, ale  jest już ku końcowi zbiorniki są 

rzeczywiście i czekają na wkopanie. 

Ad.6. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru sposobu prowadzenia zadań z zakresu gospodarki komunalnej 

gminy Wąsosz. 

Przewodniczący Rady poprosił  o omówienie tego projektu  pana Marcina Kozińskiego- sekretarza gminy 

,który powiedział cyt.” W zeszłym roku zaproponowaliśmy państwu radnym następującą konstrukcję, część 

zadań gminy przekażemy do realizacji spółce- Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji Wąsosz i w 

zamian za to spółka będzie otrzymywała dopłaty z budżetu gminy i tam ta uchwała była podjęta na rok 

czasu .Teraz przychodzi czas, żeby ponownie taką uchwałę przyjąć i przedstawiamy państwu radnym 

propozycję takiej takiego rozwiązania i w świetle tych przepisów, które państwu przedstawiamy 

Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji znowuż przez rok czasu, czyli do końca grudnia przyszłego roku 

przejmie do realizacji zadania własne gminy w postaci utrzymania czystości i porządku poprzez odbiór 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i drugie zadanie z zakresu gospodarki 

nieruchomościami poprzez administrowanie gminnym zasobem mieszkaniowym. W  zeszłym roku były 

jeszcze dwa dodatkowe zadania, które teraz pozostają w sferze działań Urzędu i tymi dwoma dodatkowymi 

zadaniami było utrzymanie czystości i porządku w postaci sprzątania ulic i placów oraz utrzymanie zieleni to 

od pierwszego stycznia przejdzie w kuratelę Urzędu.” 

Opinia Komisji Budżetu Inwestycji i Mienia Komunalnego  jest pozytywna.  

D Y S K U S J A : 
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Radny Jacek Chorostkowski - No jeżeli  z powrotem do gminy wraca zarząd zieleni miejskiej i sprzątanie ulic 

to ktoś musi się tym zajmować , pracownicy dlaczego bym wierzył w idee komunalki ,przejścia wszystkiego. 

Sekretarz Gminy  odpowiedział - Od zawsze Urząd Miejski Wąsosza i pracownicy zajmowali się utrzymaniem 

zieleni to po pierwsze. Zadanie  to było realizowane przez Referat Budownictwa i Inwestycji , sprzątaniem 

ulic dróg i placów też Referat Budownictwa i Inwestycji tym się zajmował. Wiem, bo pracowałem w tym 

referacie, akurat ja zajmowałem się utrzymaniem zieleni , kolega Lewicki zajmował się sprzątaniem ulic i 

placów i to było na zasadzie zlecania albo komunalce albo wodociągom, albo firmom prywatnym, więc to 

nigdy nie było tak, że  komunalka otrzymywała pieniądze i realizowała to zadanie, więc tutaj to nie jest jakiś 

wprowadzanie tylnymi drzwiami zakładu budżetowego tylko powrót do tego, co było wcześniej w ramach 

działalności Urzędu. 

Radny Chorostkowski Jacek - Panie sekretarzu z całym szacunkiem, w tej chwili ci pracownicy będą 

podporządkowani urzędowi z ZUS-ami, płatnościami. Do tej pory płatności, pensje i inne pochodne 

dostawali ze spółki, więc no wiadoma sprawa. No ja wiem, że można to różnie nazwać no, ale rzeczywistość 

jest taka jaka jest. 

 

Pan sekretarz Gminy  - No nie wiem jacy pracownicy bo my nie mamy żadnych pracowników jeszcze, nie 

przyjęliśmy i nie zamierzamy przejmować. Mamy grupę roboczą w postaci dwóch pracowników, którzy są 

zatrudnieni z Urzędu Pracy w ramach robót publicznych i prac interwencyjnych. Co roku takie zadanie 

realizujemy z Urzędem Pracy. Mamy bardzo duże brygady skazańców, którzy też muszą gdzieś 

odpracowywać swoje wyroki. W ramach tych czynności będą sprzątać ulice. 

Radny Chorostkowski Jacek - Z tego wynika, że ta uchwała będzie co rok powielana tak? 

Sekretarz Gminy - Tak. 

 Radny Rapior Andrzej - No teraz komunalki  już nie ma no to już powinno być już przekazane definitywnie. 

Sekretarz Gminy - No pyta pan o coś, co ja przed chwilą tłumaczyłem. Pracowałem w referacie 

budownictwa jako pracownik, jako urzędnik zajmowałem się tymi właśnie rzeczami. Jest to powrót do tego, 

co było wcześniej, czyli pod kuratelą Urzędu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i  poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

                                                                                                            Protokół z głosowania to zał. nr 8 

Głosowało 11 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła  Uchwałę numer XXXVII/257/21 w sprawie wyboru sposobu prowadzenia 

zadań z zakresu gospodarki komunalnej gminy Wąsosz -  11 głosami „za”( Biernacki Władysław, 

Chorostkowski Jacek, Czaja Renata, Dąbek Ewa, Maślejak Jolanta, Ptak Dariusz, Rapior Andrzej, Skibniewski 

Tomasz, Stolicki Wiesław, Szyjka Robert, Zapór Zbigniew )  ,”przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. 

                                                                                                            Uchwała Nr XXXVII/257/21 to zał. Nr 9 

Ad 7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy gminy Wąsosz na rok 2022 z 

organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w artykule 3 ustęp 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i wolontariacie. 

Projekt uchwały omówił p. Marcin Koziński -sekretarz Gminy – cyt.” Co roku pod koniec roku na każdy 

kolejny rok jest podejmowana uchwała  w tej materii. Uchwala się program współpracy gminy Wąsosz z 

organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w ustawie o działalności pożytku publicznego i 
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o wolontariacie. Uchwała jest takiej samej treści jak ta, która obowiązywała na rok  2021 .Cele programu 

pozostają takie same czyli :  kształtowanie lokalnego społeczeństwa obywatelskiego, podnoszenie 

skuteczności i efektywności działań w sferze zadań publicznych, wzmocnienie pozycji organizacji i 

zapewnienie  im równych z tymi podmiotami szans w realizacji zadań publicznych, prowadzenie 

nowatorskich i efektywnych działań na rzecz gminy Wąsosz oraz tworzenie systemowych rozwiązań dla 

ważnych problemów społecznych, uzupełnienie działań gminy w zakresie nieobjętych przez struktury 

samorządowe, wspieranie działań na rzecz rozwoju, poprawy jakości edukacji, ochrony i prewencja zdrowia, 

wspieranie działalności na rzecz osób w wieku emerytalnym. Jednocześnie w programie proponujemy 

kwotę taką samą jak na rok 2021 czyli kwotę 20.000 złotych.” 

Opinia Komisji Budżetu Inwestycji i Mienia Komunalnego  jest pozytywna powiedziała Renata Czaja – 

Przewodnicząca Komisji. 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady poddał  pod głosowanie Rady projekt uchwały.  

                                                                               Protokół głosowania to zał. nr 10                                                                                                                                                                                                                             

Głosowało 11 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza  podjęła Uchwałę Nr XXXVII/258/21 w sprawie uchwalenia programu współpracy 

gminy Wąsosz na rok 2022 z organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w artykule 3 

ustęp 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i wolontariacie została 

podjęta 11 głosami „za” ( Biernacki Władysław, Chorostkowski Jacek, Czaja Renata, Dąbek Ewa, Maślejak 

Jolanta, Ptak Dariusz, Rapior Andrzej, Skibniewski Tomasz, Stolicki Wiesław, Szyjka Robert Zapór Zbigniew ), 

„przeciw” i „ wstrzymujących się” nie było.  

                                                                                 Uchwała XXXVII/258/21 to zał. nr 11 

Ad 8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania  w Wąsoszu. 

Przewodniczący Rady poprosił o omówienie tego projektu p. Burmistrza. 

Pan Paweł Niedźwiedź – Burmistrz powiedział  – cyt. „ projekt uchwały w sprawie ustalenia strefy płatnego 

parkowania w Wąsoszu. Jak już na Komisji rozmawialiśmy, to tutaj powtórzę długo oczekiwane przez 

mieszkańców wydaje mi się pewnie nie przez wszystkich, bo są plusy i minusy takich rozwiązań każdy o tym 

wie. Strefa płatnego parkowania w Wąsoszu na rynku obejmowałaby tak naprawdę obszar tutaj na parkingu 

wzdłuż apteki, na parkingu po drugiej stronie trawnika. Inaczej wyłączone by było z miejsc płatnych ten 

parking, który jest przy sklepie Stokrotka i oprócz tego te miejsca parkingowe, które znajdują się tutaj u nas 

wzdłuż Urzędu i wzdłuż piekarni ten teren byłby terenem z płatnym parkowaniem. Stawki jakie 

proponujemy tutaj w tej uchwale , jakie proponuję tutaj państwu radnym :pierwsze pół godziny złotówka, 

kolejne pół godziny kolejna złotówka, druga godzina dwa dwadzieścia te stawki narzuca taką gradację taki 

wzrost tego ustawa, trzecia godzina dwa czterdzieści i czwarta i każda kolejna powrót do stawki za pierwszą 

godzinę, czyli dwa złote. Chciałbym, żeby to parkowanie odbywało się w godzinach od siódmej do 

szesnastej bo w tym czasie ten parking jest najbardziej obciążony, szczególnie przez auta osób, które no 

niestety, ale gdzieś tam no dobrze, że gdzieś tam pracują poza Wąsosz i zostawiłem blokując innym 

użytkownikom, którzy muszą stawiać te auta. Daleko od rynku, a pewnie chętnie by postawili nawet płacąc 

tą złotówkę czy tam dwa złote za godzinę, żeby te swoje sprawy załatwić. Opłata nie będzie pobierana w 

soboty i w niedziele, czyli weekendy są też wyłączone z pobierania tej opłaty. Tak jak już gdzieś tam 

powiedziałem, że nie jest to tworzone po to, żeby zarobić worek pieniędzy i żeby gmina na tym zarabiała 

nie wiadomo jakie krocie, bo to na pewno dochodowe nie będzie może w minimalnym zakresie. Sam zakup 
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parkometrów też jest dosyć kosztochłonny. Propozycja jest taka ze względu na to, że nie było można w 

ogóle na rynku zaparkować. Gmina też zakupiła nieruchomość naprzeciwko bloku przy ulicy Świętego Jana 

Pawła drugiego tam, gdzie kiedyś był plac zabaw i tam planujemy zorganizować taki parking dla osób, które 

nie chcą parkować w strefie płatnego parkowania, a ten samochód do tej pory zostawiały na rynku. 

Tamtych samochodów prawdopodobnie zgodnie z wstępnym projektem, który mamy przygotowany można 

zmieścić około 26-28 więc wydaje mi się, że to zapotrzebowanie na to parkowanie, pewnie inni też tam 

będą parkowali mieszkańcy bloku, choćby, bo to jest nieuniknione, ale niejako pozwoli na to, żeby miejsca 

na rynku się zwolniły. Na tą chwilę nie przewiduje też wprowadzenie opłaty abonamentowej za 

parkowanie, bo chyba że, no proponuję zobaczyć jak się to będzie zachowywało. Czy tych miejsc będzie 

dużo, czy mało. Można w przyszłości wrócić do opłaty abonamentowej, ale chciałbym spróbować bez tej 

opłaty, ewentualnie jeżeli będziemy widzieli sami państwo ocenicie to, czy państwo radni, jak to działa i 

wtedy można pomyśleć o tej opłacie abonamentowej. Na tą chwilę nie, tym bardziej, że ogromna część 

osób, które mieszkają, parkują samochody na rynku, mają garaże choćby tutaj za urzędem z tyłu. No ale 

stawiają na rynku, bo mają bliżej, a uważam, że godzina od szesnastej do siódmej bez opłaty to też nie jest, 

wręcz jest ukłon w stronę tych mieszkających tutaj na rynku, bo nawet jak ktoś z pracy wróci tak o 

piętnastej choćby nawet to wykupi na dwa złote o siódmej pojedzie to w skali miesiąca przy dwudziestu 

dniach ma czterdzieści złotych za tą jedną godzinkę, którą musiałby ewentualnie zakupić. Inkasent tutaj i 

kontrolą tego będzie zajmowała się osoba, która jest pracownikiem Urzędu. To wszystko. Dziękuję bardzo” . 

Opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska jest pozytywna.  

Opinia Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego jest pozytywna. 

Opinia Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Opieki Społecznej jest pozytywna. 

 Dyskusja:  

Radny Chorostkowski Jecek – cyt.  „p. Burmistrzu, myśmy rozmawiali już wielokrotnie na ten temat. To 

niech pan jeszcze potwierdzi, że uruchomienie tego parkingu płatnego i tego parkingu niepłatnego w 

widłach drogi 36 tego placu zbiegnie się z czasem, to znaczy inaczej tego parkingu tymczasowego. 

Pan Burmistrz - Tak robimy to jest parking tymczasowy i tego się trzymajmy. Tak robimy wszystko i dlatego 

mówiłem o tym tłuczniu. Na początku roku zrobimy tak, żeby to równolegle uruchomić. 

Radny Chorostkowski Jacek – „ I drugie moje pytanie, żeby rozwiać wątpliwości. Osoby niepełnosprawne, 

jak tam sprawy tutaj na tym terenie płatnego parkowania? 

Pan Burmistrz – Jest przewidziane dodatkowe miejsce dla osób niepełnosprawnych, a osoby 

niepełnosprawne z tego co pamiętam, z projektu uchwały nie płacą. Zerowa stawka jest.  

Radny Chorostkowski Jecek -Jak to będzie formalnie? Wystarczy tylko tabliczka, nr uprawnień? 

Pan Burmistrz -  Karta ta, którą wydaje PCPR. 

Przewodniczący Rady po zakończonej dyskusji  ogłosił  głosowanie Rady nad projektem uchwały . 

Głosowało 11 radnych. 

                                                                             Protokół głosowania to zał. nr 12                                                                                                                                                                                                                              

Rada Miejska Wąsosza podjęła  Uchwałę Nr  XXXVII/259/21 w sprawie ustalenia taryfy płatnego 

parkowania w Wąsoszu,  11 głosami „za” ( Biernacki Władysław, Chorostkowski Jacek, Czaja Renata, Dąbek 

Ewa, Maślejak Jolanta, Ptak Dariusz, Rapior Andrzej, Skibniewski Tomasz, Stolicki Wiesław, Szyjka Robert 

Zapór Zbigniew ), „przeciw”, „wstrzymujących się” nie było. 
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                                                                            Uchwała Nr XXXVII/259/21 to zał. nr 13 

Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Powiatem Górowskim w 

sprawie świadczenia usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego.  

Pan Burmistrz przedstawił projekt uchwały – cyt.” kolejna uchwała w kierunku, że tak powiem 

mieszkańców. Wspólnie z Powiatem Górskim planujemy a właściwie już otworzyliśmy linie Wąsosz - Góra. 

Relacje może podam, bo nie wszyscy wiedzą, że jeździ taki autobus. Wąsosz - Wiewierz - Sułów - Góra. 

Trasa przejazdu Wąsosz -Gola Wąsowska - Cieszkowice- Dochowa- Czarnoborsko- Zbaków Górny- Zbaków 

Dolny- Wiewierz- Rudna Wielka - Rudna Mała - Sułów Wielki -Bronów -Szedziec - Kłoda - Góra Wrocławska i 

Góra Przystanek końcowy. Propozycja, jeżeli chodzi o historię dlaczego ta linia powstaje? Z potrzeby 

mieszkańców. Było bardzo dużo sygnałów, szczególnie od osób, które regularnie jeżdżą do Góry, żeby takie 

połączenie powstało właśnie w tamtym terenie. Do tej pory takiego połączenia nie było. Koszty  tak licząc 

miesięcznie dla naszej gminy to jest kwota około tysiąc czterysta zł, bo to jest 2.800 zł do końca. 

Przepraszam 2.400  z tym, że to jest maksymalna dopłata, jaką gmina musi zrealizować, bo dopłacamy, 

jeżeli linia stanie się rentowna, to nie dopłacamy wręcz nic. Ja co prawda już może to nie miejsce, też na 

pewno będę się kontaktował z „Milą”, bo osób jeździ tą linią dużo, to jest tam wiadome, tylko docierają do 

mnie dziwne sygnały odnośnie sprzedaży biletów przez kierowców, ale to ja sobie wyjaśnię, bo później 

wiecie państwo, jak to się odbywa, ktoś czegoś nie zrobi, ktoś zrobi inaczej, później wyjdzie ,że do tej linii 

trzeba dopłacać, trzeba ją zlikwidować, a niekoniecznie jest tak, że ludzie nie jeżdżą, także muszę to z Milą 

wyjaśnić na tą chwilę jeździ bardzo dużo osób i linia na tą chwilę z tego co wiem, jest rentowna, ale będę się 

starał tego pilnować, żeby te nasze pieniądze nie szły na inne cele niż tylko na te przejazdy, tak powiem. 

Więc prośba o podjęcie tej uchwały. Dziękuję bardzo „ . 

Opinia Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego  jest pozytywna. 

Dyskusja : 

Radny Jacek Chorostkowski- No wypada się cieszyć panie Burmistrzu, tak jak na Komisji, szkoda, że nie od 

pierwszego września, bo wiadomo, że osiemdziesiąt procent czy dziewięćdziesiąt procent uczestników to 

jest młodzież. Wypada się też cieszyć, że nowa infrastruktura drogowa w postaci dróg śródpolnych jest 

wykorzystywana przez tę linię autobusową i on podróżuje właśnie na przykład między Zbakowami, zrobi 

sobie skrót i wykonuje tą trasę, przejeżdża tymi drogami śródpolnymi. No w tym miejscu panie Burmistrzu 

druga taka linia na Rawicz. 

Pan Burmistrz- Tak ja w miesiącu grudniu będę się spotykał ze Starostą Rawickim, żeby już dokładnie o tym 

porozmawiać. Także myślę, że pan Sperzyński znajdzie czas, żeby się spotkać. 

Radny Chorostkowski Jacek -  Dokładnie i to jest też podyktowane pod kątem młodzieży  chodzącej tej 

takiej, która jeszcze nie ma prawa jazdy do tego Rawicza bo no, cała tamta strona jednak korzysta z tej 

edukacji i no panie Burmistrzu, pan doskonale wie, że taka linia jest też potrzebna. 

Pan Burmistrz  -  mam świadomość, tym bardziej że, mieszkańcy też inni zgłaszają potrzebę jeżdżenia tamtą 

linią i tu jest ruch po stronie Powiatu Rawickiego, chociaż ja nawet przekonywałem „Mile” oni sami to 

powiedzieli podczas jakiś rozmów, że ta linia byłaby dochodowa, że nie generowały straty, ale otworzyć nie 

chcą. Nie wiem, czy to jest takie żerowanie na tych pieniądzach samorządowo-rządowych Wojewody, żeby 

dopłacać, nie wiem. Ja będę też rozmawiał z „Milą” właśnie w tej sprawie, o której wcześniej mówiłem i ten 

temat też poruszę, także będziemy działali w sprawie w gminie Rawicz. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały . 

                                                                                                 Protokół głosowania to zał nr 14 . 
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Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę Nr XXXVII/260/21 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia z Powiatem Górowskim w sprawie świadczenia usług w zakresie publicznego transportu 

zbiorowego została podjęta 11 głosami „za” ( Biernacki Władysław, Chorostkowski Jacek, Czaja Renata, 

Dąbek Ewa, Maślejak Jolanta, Ptak Dariusz, Rapior Andrzej, Skibniewski Tomasz, Stolicki Wiesław, Szyjka 

Robert Zapór Zbigniew ) „przeciw”, „wstrzymujących się” nie było.  

                                                                                          Uchwała Nr XXXVII/260/21 to zał. nr 15 

Przerwa w obradach od  11.00 do 11.10. 

Ad 10 .Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Wąsosz na lata  

2022-2032 

Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Wąsosz na 2021 rok.  

P. Jadwiga Rodzewicz – skarbnik Gminy przedstawiła projekty uchwał cyt.” Proponujemy zmiany w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej, która wynika tylko i wyłącznie ze zmian dotyczących bieżącego roku 

obrotowego, czyli 2021 roku. Zmiany te polegają na zwiększeniu planu dochodów i wydatków o 1.436.180  

złotych po jednej i po drugiej stronie. Środki te wynikają z zwiększenia środków na uzupełnienie subwencji 

ogólnej. Dostaliśmy pismo z Ministerstwa Finansów. Ta kwota to jest 781.000 zł w przypadku naszej gminy i 

środki te przeznaczamy na modernizację dróg gminnych ponieważ tego czasu zostało niewiele więc wiemy, 

że one nie zostaną spożytkowane do końca roku, bo fizycznej takiej możliwości nie ma, bo chociażby 

procedury przetargowe są dosyć długie, w związku z czym one nam wejdą  w roku przyszłym jako przychody 

tak zwane wolne środki i wówczas Rada będzie decydowała o tym na co te środki przeznaczyć. Również 

proszę państwa, tutaj pan Burmistrz wspominał, występujemy z wieloma wnioskami zarówno w ramach 

środków covidowych, jak i Cyfrowa Gmina to są środki już unijne, laboratoria przyszłości do takiego 

projektu przystąpiliśmy. Otrzymaliśmy środki na doposażenie szkół w środki dydaktyczne dla Szkoły 

Podstawowej w Płoskach jest to 30.000 zł, dla Szkoły Podstawowej w Czarnoborsku  60.000 zł i dla Zespołu 

Szkół  114.600 zł łącznie 204.600 zł. Również  kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej złożyła wniosek na 

dotację dla rodziny poszkodowanej w wyniku wichury. Uległ zniszczeniu budynek, w związku z czym 26.000 

zł Wojewoda na usuwanie skutków tego zdarzenia atmosferycznego przeznaczył i to w formie dotacji 

celowej ta rodzina otrzyma to jest 26.000 zł. 82 tysiące to zwiększenie dotacji na wypłatę świadczeń 

wychowawczych, również została zwiększona dotacja w kwocie 6.500 zł na realizację zadań z zakresu zadań 

zleconych z zakresu administracji rządowej, czyli na utrzymaniu naszego Urzędu Stanu Cywilnego. Również 

dotacje otrzymaliśmy z Narodowego Programu Rozwoju Czytelnictwa 2.400 zł to jest przeznaczeniem dla 

naszego Przedszkola Samorządowego i mniejsze dotacje na pokrycie kosztów ubezpieczeń zdrowotnych 

realizowanych przez Ośrodek Pomocy Społecznej na kartę dużej rodziny. Na zwrot kosztów wydawanych 

decyzji, również w Ośrodku Pomocy Społecznej. Również została zmniejszona nam dotacja, która została 

ona przyznana na początku roku na przeprowadzenie ćwiczeń i szkoleń obronnych to jest kwota 800 zł. 

Tych ćwiczeń nie było w związku z czym Wojewoda umniejszył tą kwotę. W ramach programu „Czyste 

Powietrze” otrzymaliśmy środki w tym roku 9.000 zł, umowa była na kwotę 30.000, to 21.000 zmniejszamy. 

W tym roku one zostały uwzględnione w budżecie przyszłorocznym. Zwiększamy również, proszę państwa, 

dochody z tytułu realizacji naszych planów, podatków i opłat lokalnych. Z tego głównie podatek od 

nieruchomości 350.000 zł realizowane przez osoby prawne, podatek od spadków i darowizn 2.000 zł, 

odsetki od nieterminowych wpłat z tytułu podatków i opłat -1.400 zł . Wpłynęły również wnioski sołectwa 

na zmianę tego funduszu, w związku z czym zostały one uwzględnione w załączniku do tutaj przedstawionej 

uchwały i uwzględniamy również w korekcie planu wydatków wszystkie wnioski, które złożyli zarówno 

kierownicy referatów, jak i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy. Dziękuję bardzo.” 

Opinia Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego jest pozytywna.  
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Dyskusji nie było wiec Przewodniczący poddał projekt uchwały w sprawie WPF pod głosowanie Rady. 

Głosowało 11 radnych. 

                                                                                      Protokół z głosowania to zał. nr 16 

Głosowało 11 radnych.                                                                                          

Rada Miejska Wąsosza  podjęła Uchwałę NR XXXVII/261/21 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej gminy Wąsosz na lata 2021-2032 została podjęta 11 głosami „za”( ( Biernacki Władysław, 

Chorostkowski Jacek, Czaja Renata, Dąbek Ewa, Maślejak Jolanta, Ptak Dariusz, Rapior Andrzej, Skibniewski 

Tomasz, Stolicki Wiesław, Szyjka Robert Zapór Zbigniew ), „przeciw”, „wstrzymujących się” nie było.  

                                                                                 Uchwała Nr XXXVII/261/21 to zał. nr 17 

Rada przystąpiła do głosowania w sprawie zmiany budżetu gminy Wąsosz na 2021r. 

                                                                                         Protokół z głosowania to zał. nr 18 

Głosowało 11 radnych.                                                                                          

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę nr XXXVII/262/21 w sprawie zmiany budżetu gminy Wąsosz na 

2021 r. 11 głosami „za” ( Biernacki Władysław, Chorostkowski Jacek, Czaja Renata, Dąbek Ewa, Maślejak 

Jolanta, Ptak Dariusz, Rapior Andrzej, Skibniewski Tomasz, Stolicki Wiesław, Szyjka Robert Zapór Zbigniew ), 

„przeciw”, „wstrzymujących się”  nie było. 

                                                                                        Uchwała XXXVII/262/21 to zał. nr 19 

 

Ad.12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla pana Burmistrza Wąsosza. 

Pan Przewodniczący Rady przedstawił propozycję podwyższenia wynagrodzenia dla Burmistrza  która 

została określona w projekcie uchwały. Ponadto dodał cyt. „Kierując się wnioskiem, który jest projektem 

uchwały, ja tutaj postawiłem na osiągnięcia pana Burmistrza w okresie tych trzech lat jak jest Burmistrzem i 

który zarządza tą gminą. Wiele inwestycji jest już ukończonych. Wiele inwestycji jest w toku realizacji. Tak 

remonty świetlic, dróg. Był też jakby wespół inicjatorem Funduszu Sołeckiego, z którego wszystkie sołectwa 

korzystają teraz. Nie mówiąc już, jakie pozyskiwał dotacje z poza Urzędu gminy to są dotacje w granicach 

tego tylko roku – 12.335.478 ,08 zł  plus ta dotacja 500.000 zł  za szczepionki i sądzę, że to jest taka mocna 

podstawa, aby panu Burmistrzowi to wynagrodzenie zaakceptować, jakie jest podane w projekcie uchwały. 

Ja już dziękuję ze swojej strony. Sądzę, że te przedstawione parytety są dość mocne. 

D Y S K U J S A: 

Radny Jacek Chorostwkowski - Ta zwyżka to jest prawie sto procent tak? A z czego to wynika? 

Przewodniczący Rady - Z ustawy. 

Radny Jacek Chorostkowski -  A widełki ustawy, jakie są? 

Pan Przewodniczący  - Wynikają z uzasadnienia. 

Radny Jacek Chorostkowski – cyt.” No to jest górna granica, tak? Jesteśmy, gminą 7.000- ną. Ja rozumiem, 

że ustawodawca dał górną granicę i dolną granicę, więc a my jesteśmy gminą tylko 7 tysięczną taką malutką 

tyci, tyci. Owszem, sukcesy są pana Burmistrza w tym roku, ale to sukcesy, gdzie rząd przygotował pakiet 

pieniędzy, ale też są też pewne formy, no nazwijmy to porażką. Słynne likwidację jedna, druga, trzecia. Na 
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pewno wiele innych rzeczy, które no rzutują na to, że jednak my tą gminą jesteśmy taką super i ach to jest 

jedna rzecz. Druga rzecz jest że prawie, że zaproponowana propozycja dorównuje Burmistrzowi Góry, gdzie 

budżet jest to 60 milionów, mieszkańców jest prawie 19 tysięcy. Ja wiem, że to jest rywalizacja. Ja to 

wszystko rozumiem, ale my jesteśmy gminą tylko i wyłącznie siedmio- tysięczną i tak jak przy innych 

wcześniejszych pensjach, które były przyznawane w samorządzie, cały czas powtarzałem to samo. My 

jesteśmy gminą tylko siedmio tysięczną i na te pieniądze musimy się wszyscy zrzucić, zważywszy na to, że 

zbliżają się naprawdę dwa bardzo ciężkie lata. Następne też, ale wiemy już, że mamy około 4  milionów 

mniej dochodów z podatków, tu się obcina, tam się obcina, a pensja Burmistrza ze subwencji nie jest, tylko 

jest z własnych podatków, własnych środków, własnych przychodów. To jest oczywiście mój głos. Głos 

moich mieszkańców, którzy owszem, rząd przygotował podwyżkę dla samorządowców, ale nie na maxa na 

litość boską. Nie.” 

Radny Robert Szyjka -  cyt. ”Pytanie do pana Jacka , pamiętam szczególnie te ostatnie, początek naszej 

kadencji. Dokładnie tak trzy lata temu, jak było przyznawanie pierwszej podwyżki panu Burmistrzowi,  pan 

też był kategorycznie za minimalnym takim wynagrodzeniem. Ja wnioskowałem na te wyższe 

wynagrodzenie, doszliśmy do jakiegoś tam zostało te wynagrodzenie obniżone. I pamiętam, jak dziś jak pan 

sugerował, że pan Burmistrz nie będzie pracował sam, bo Wojewoda na to nie pozwoli. Pamiętam jak dzisiaj 

te pytania i zdaję się na to, że minęło trzy lata i pan Burmistrz jest dalej sam jako włodarz naszej gminy, nie 

zatrudnił Zastępcy Burmistrza, a mógł to wykonać. Uważam, że tą pracę, którą wykonuje sam, no dzieląc na 

dwóch to tak zostałby pokrzywdzony i uważam, że trzy lata minęło kadencji, zostało dwa lata. Może w jakiś 

sposób to się zrekompensuje Burmistrzowi za podwójną pracę. Tak to uważam. Dziękuję.” 

Pan Mazur Andrzej – sołtys wsi Chocieborowice- cyt. ” będzie to odebrane tak jak to zawsze jest odbierane 

przez naszego radnego tutaj pana Jacka. Otóż ja uważam, że włodarz powinien być dobrze wynagradzany z 

jednej podstawowej przyczyny, żeby po prostu unikać pokus, żeby nie dochodziło do sytuacji, kiedy ktoś coś 

zaproponuje i ktoś coś przyjmie, więc choćby tylko i z tej takiej zwykłej prozaicznej przyczyny wydaje mi się, 

że dyskusja nad tym, czy to jest dużo, czy to jest mało to jest zupełnie bezcelowa, a tak jak to już 

przedmówca mój chciałem też powiedzieć właśnie, że bo przez te trzy lata nie mieliśmy zastępcy. 

Najprawdopodobniej dalej go nie będziemy mieli, więc tutaj też jakby nie było, są jakieś oszczędności 

Porównujemy tutaj Burmistrza Góry, który tak oczywiście budżet jest większy, gmina jest większa. No ale 

ten zastępca cały czas jest cały czas przez ileś tam kadencji. Cały czas ten zastępca jest. Za poprzedniej 

kadencji zastępca też był, teraz go nie ma, więc myślę, że tutaj jaka by to nie była kwota myślę, że my jako 

gmina sobie poradzimy i te pieniądze na pewno nie będą zmarnowane. Bardzo dziękuję” 

Radny Rapior Andrzej  - Cyt. „Powiem w ten sposób, ustawodawca tak ustalił taki skok, że tego jeszcze w 

Polsce przez 30 lat nie było, ale trudno ustalił. Ja nie jestem przeciwny, ale takiego skoku to nie było. 

Naprawdę nie jestem przeciwny, bo to jest zarówno czy w gminie naszej czy dzisiaj jest równolegle sesja w 

Jemielnie  i identyczna jest sytuacja, bo rozmawiałem tam z radnymi, no bo akurat byli u nas u mnie się 

pytać, jak u was ta sprawa będzie wyglądać? Ja mówię, no takie są moje w ogóle te wskaźniki, no u nas też 

będzie. Jest to w Górze, jest to teraz w Szlichtyngowej identycznie. Także  ustawodawca chyba skoczył nie 

wiem na co.” 

Radny Chorostkowski Jacek – cyt.” Tylko, że ustawodawca określił widełki i jest górna granica bez oporów i 

jest dolna granica. Co do braku zastępcy Burmistrza dobrze, Burmistrz pracuje, rozkręca się bardzo dobrze i 

jestem za. Jak powiedziałem Burmistrzowi, że dojdzie do pewnej perfekcji i pewnie wygra drugą turę 

wyborów, drugą kadencję wyborów, tylko, że w tej chwili tą decyzją na maxa to wy mu zamykacie tą drugą 

turę. Bo mieszkańcy mają zupełnie inny odbiór i robicie nie taką najzwyczajniej w świecie niedźwiedzią 

przysługę, ale jest 24 miesiące do wyborów. Decyzja należy do państwa radnych to jest jedna rzecz. Druga 

rzecz brak wiceburmistrza czy było jakieś zachwianiem? Nie, role reprezentacyjne, role reprezentacji 

dokumentacji i tak dalej to co powinien robi wiceburmistrz świetnie robi pan sekretarz, robią inni 
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kierownicy referatów. Także tutaj Burmistrz zbytnio, jeżeli nawet jest zajęty czymś innym, ewentualnie nie 

ma czasu dla mieszkańców, to jadą urzędnicy także spokojnie. Dziękuję bardzo.”  

Radny Szyjka Robert – cyt.” Ja mam jeszcze jedno pytanie do pana Jacka. Burmistrz w sumie też stara się o 

dotacje, tylko piszą o to pracownicy, ale sam nadzór nad tym wszystkim uważam, że powinien być 

wynagrodzony i to jest wszystko. A to co pan mówi czy pan sekretarz czyli widocznie pan Burmistrz podjął 

dobrą decyzję pana sekretarza mianując na te stanowisko skoro wypełnia swoje obowiązki, jak to pan mówi 

w stu procentach nawet za siebie jako sekretarza i wiceburmistrza czyli chwała Burmistrzowi, że taką 

decyzję podjął. I dziękuję bardzo”.  

Pan Przewodniczący  - Ja bym chciał nadmienić, że zatrudniając wiceburmistrza to też by się wiązało z 

pewną sumą pieniążków, które trzeba by było wydać. Wiadomo, że niewiele mniej, by zarabiał jak pan 

Burmistrz. Ja tak przeliczyłem na szybko to by było 100.000 zł. Ponad sto tysięcy złotych zostaje u nas w 

budżecie gminy. Jest to może niewielka suma, ale mi się wydaje, że ponad sto tysięcy rocznie to jest na 

drobne jakieś tam wydatki, które naprawdę to wszystko służy dla społeczeństwa. Dziękuję bardzo. Tak to 

jest kwestia odpowiedzialności. 

Radny Skibniewski Tomasz – cyt. „ zwrócę się z pewną sugestią do pana radnego. Bardzo mocno ubolewam, 

że widzi pan jako porażkę pana Burmistrza likwidację tych jednostek, które w pewnym sensie były bardzo 

ogromnym ciężarem, a nie przynosiły praktycznie żadnych korzyści. To jest po pierwsze, a po drugie 

ubolewam również nad tym, że dopiero teraz pan widzi, że można wynagrodzić Burmistrza poniżej 

najwyższego pułapu, że tak powiem, a nie widział pan tego że tak powiem za panowania poprzedniego 

Burmistrza. Dopiero okazało się to po jakimś czasie, że jednak można tak. Teraz akurat nagle, że można 

obniżyć pensje Burmistrzowi, że są widełki. Dlaczego wcześniej pan nie robił takich sugestii? Sam znam tą 

odpowiedź na to pytanie, ale pozostawię bez komentarza.”  

Radny Rapior Andrzej – cyt.” Chce odnieść się do pana wypowiedzi. Wtedy 20 procent też ustawodawca 

powiedział o obniżeniu wynagrodzenia. No, ja tylko tu wspomnę, to nie, żeby to było nasze widzi mi się czy 

by obniżyć komuś. Tak ustawodawca myśmy się do tego wszyscy przyczynili. No i to nie komuś, że to.. 

Radny Skibniewski Tomasz- Panie radny nie zrozumiał pan mojej sugestii. Zdaję sobie sprawę, że to właśnie 

ustawodawca przewidział obniżkę o 20 procent pensji poprzedniego Burmistrza i rada nic do tego nie miała, 

ale wcześniej Burmistrz miał również najwyższy pułap w widełkach. O to mi chodzi.  

Radny Rapior Andrzej - W tym momencie myli pan pojęcia. Burmistrz, mówimy o Stuczyku to już historia, 

ale w którym momencie się odnoszę do tego maximum w której kadencji? Ja pamiętam, bo ja jestem od 

początku. 

Radny Jacek Chorostkowski.- Cyt. - Przytoczę tutaj jeszcze słowa  poprzedniego  Burmistrza, który 

powiedział w ten sposób, „a Burmistrza obowiązkiem jest pracować dla mieszkańców” , pracować dla 

mieszkańców, bo on zawarł kontrakt z mieszkańcami i to były słowa pana Jana Przybylskiego i niestety musi 

Burmistrz pracować, i musi pozyskiwać pieniądze, i musi się starać o tych mieszkańców, bo taka jest rola 

Burmistrza. Ale my jesteśmy gminą, ale my jesteśmy gminą  7-tysięczną. 

Radny Radny Robert Szyjka- Mogę odnieść się w dwóch etapach do pana Jacka? Oczywiście, że musi 

Burmistrz, jest dla społeczeństwa i chyba wszyscy o tym wiedzą. Nie wiem czy musi  pan to w ogóle 

przypominać. Może pracować bardziej lub mniej bardziej, czyli pozyskując takie kwoty, gdzie... powiem 

panu tak ościenne gminy wręcz zazdroszczą nam takiego Burmistrza, że się stara choćby nawet o takie 

dotacje. Ad vocem  do pana Andrzeja to powiem tak, no ja sądzę, że niektórzy by chcieli dodać 

burmistrzowi podwyżkę w trzeciej kadencji, której nigdy nie będzie. Także dziękuję.” 

 Rada przystąpiła do głosowania nad projektem uchwały . 
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                                                                                          Protokół głosowania to zał. nr  20 

Głosowało 11 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę Nr XXXVII/263/21  w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla 

Burmistrza Wąsosza została podjęta 8 głosami „za” (  Czaja Renata, Maślejak Jolanta , Ptak Dariusz, Rapior 

Andrzej, Stolicki Wiesław, Skibniewski Tomasz, Szyjka Robert , Zapór Zbigniew) , 1 głos „przeciw” ( 

Chorostkowski Jacek),  2 głosy „wstrzymujące się”( Biernacki Władysław, Dąbek Ewa)  

                                                                                        Uchwała Nr XXXVII/263/21 to zał. nr 21 

 

Ad 13.Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Rady Miejskiej Wąsosza XX/130/12 z dnia 9  

listopada 2012 roku dotyczących postanowienia odbioru odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, ale powstają odpady komunalne 

Pan  Paweł Niedźwiedź -Burmistrz powiedział  Cyt”  To są projekty pięciu tak naprawdę uchwał, które są ze 

sobą  powiązane, dotyczą gospodarki odpadami na nieruchomościach, które nie są zamieszkałe dla 

wyjaśnienia są to wszystkie miejsca typu sklepy, typu też szkoły, typu jakieś punkty usługowe działalności 

gospodarcze. Do tej pory odbiór tych odpadów z tych nieruchomości odbywał się na podstawie naszej 

uchwały, którą gmina odpowiadała za wywóz odpadów z tych nieruchomości. W tej chwili  propozycja jest 

taka, żeby te nieruchomości wyłączyć z systemu. Dlaczego? Może jeszcze wracając do tych uchwał, one 

wszystkie o tym mówią. Te zapisy tych uchwał to są konsekwencją decyzji, którą ewentualnie państwo radni 

podejmiecie. Ja podam może kilka przykładów takich i powiem jak to jest do tej pory zorganizowane. Na 

początek podam ceny za śmieci oczywiście i zagospodarowanie wywozu tylko ile płacimy na składowisku za 

tonę odpowiednich frakcji śmieci. Odpady zmieszane, mówimy o kwotach brutto 720,80 zł , szkło 594 zł , na 

tworzywo sztuczne 1134 zł , papier 594 zł i odpady bio 640,80 zł  .Teraz taka symulacja, którą  tutaj 

przygotowałem przygotowali właściwie pracownicy, żeby być precyzyjnym. Zakładamy, że każdy w tej 

nieruchomości niezamieszkałej posiada 5 kubłów na 5 frakcji, które mamy tak, czyli tak jak bio, szkło, 

zmieszane, plastik i papier tak czyli 5 kubłów. Cena w tej chwili, jaką płacą za pojemnik już ci producenci 

tych śmieci czyli w tych niezamieszkałych to jest 5 złotych za 110 litrów. W  lipcu przyjęliśmy na potrzeby 

symulacji że do zmieszanych miesięcznie taki punkt wrzuca 15 kilogramów tylko zmieszanych, że wrzuca 25 

kilogramów szkła. To jest oczywiście uśrednione. Patrząc na nasze wywożenie tych śmieci tworzyw 

sztucznych 10 kilogramów, bio 20 kilogramów i papieru 15 kg czyli łącznie płaci za to 25 złotych. Patrząc 

tylko na wagę tego co wrzucił i na ceny, o których powiedziałem wcześniej płaci. Gmina dopłaca tylko do 

tych pięciu kubów średnio około 32,89 złotego .Zobaczmy, to się dzieje gdy pojemniki są większe przy 

większych pojemnikach 1100 litrów . Jest firma, która ma 1100 litrów pojemniki 5 takich pojemników i 

wrzuca procentowo w przeliczeniu, tak jak do tej , czyli 10  razy więcej czyli 150 kilogramów zmieszanych 

250 szkła, tworzywa  100 , bio  200 i papieru 150 i przy policzeniu, że oni płacą za ten pojemnik 54 złote to 

średnio gmina do odbioru tylko z tych pojemników dopłaca  308 ,88 złotych co miesiąc. Proszę teraz 

policzyć sobie przy skali, nawet licząc średnio że tych 1100  nie ma, nie występują. Proszę sobie policzyć, 

przy skali tych nieruchomości. Ile tych nieruchomości mamy. Ile gmina musi dopłacić do systemu. Z danych, 

które mamy wynika, że różnica, czyli gmina, dopłaca do śmieci wywożonych  z niezamieszkałych 115.500 

trochę ponad.  Uważam, że ta kwota jest zaniżona, przynajmniej o połowę, bo i tak jak ktoś ma pięć kubłów 

,a  ma śmieci na 10 kubów to  pozostałe 5 podsuwa pod kubeł, który ma pod domem i mówi, że to są śmieci 

z domu. Tak. Więc stwierdzam, że to, a wtedy już nie ma tak, że dopłacamy 32 złote bo nikt nie , tylko 

dopłacamy już 38 złotych potem 5 zł.  nawet już za te pozostałe nikt nie płaci. I uważam, że realnie  to ta 

zmiana spowoduje, że w budżecie gminy zaoszczędzimy. To może jest złe słowo, ale unikniemy opłat 

dopłacania do śmieci, gdzie kwota, którą dopłacamy w tej chwili w tym roku wynosi, żebyście Państwo mieli 

świadomość około 700.000 złotych musimy do systemu gospodarki odpadami dopłacić. 200.000 mniej 
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możemy tym, tą decyzją państwa uzyskać. Wtedy coś się dzieje, bo to też jest pytanie takie tych 

przedsiębiorców co dalej podpisują umowy z prywatnymi przedsiębiorcami, którzy mogą świadczyć usługi 

na terenie gminy w tym zakresie. Ten wykaz zostanie opublikowany na stronie gminy kto może świadczyć te 

usługi? I wtedy te umowy będzie ich około 170 umów bo, tyle mamy takich punktów będzie zawarte z kim 

innym. Podejrzewam, że część może też realizować nasz zakład. Na pewno ten wywóz tych nieruchomości 

już pomijając wszystko powinien się odbywać w dni inne niż jest normalnie odbierany od mieszkańców, 

żeby jednoznacznie to rozgraniczyć to tyle jeżeli coś niejasnego by było, to proszę bardzo teraz dyskusję . 

DYSKUSJA :  

Radny Jacek Chorostkowski – cyt. „ panie burmistrzu, pan moje stanowisko zna, że oczywiście wszystkie 

gminy podejmują takie uchwały. Ale to prowadzi do tego, że spora część odpadów i spora część 

przedsiębiorców nie naszej gminy zaznaczam tylko gmin ościennych, będzie się posiłkować wyrzucaniem do 

przyrody, do lasu, do różnego rodzaju w plener, a tak zupełnie szczerze brakowało mi tego sformułowania 

na Komisji. Niech mi. Pan określi to znaczy no sztab ludzi, którzy nad tym siedzą, a my nie możemy swoim 

przedsiębiorcom zwiększyć opłaty za kubeł ?. 

Pan Burmistrz - Możemy oczywiście. Nowelizacja ustawy z października dopuszcza zwiększenie opłaty, ale 

nie na poziomie, który gwarantuje nam finansowanie. To i tak jest za mało. 

Radny Chorostkowski Jacek  -  bo tak zupełnie szczerze to jak przedsiębiorcy zaczną podpisywać. No nie 

przedsiębiorcy, bo to wszystkie posesje, wszystkie nie zamieszkałe posesję zaczną podpisywać te umowy to 

wtenczas jak zobaczą te kwoty to naprawdę zacznie duży strumień śmieci wędrować do przyrody. 

Pan Burmistrz - Ja wiem tylko, że panie radny te śmieci, o których pan mówi  z sąsiednich gmin, to czy my to 

zrobimy czy nie, to i tak lądują ? No mogą się pojawić od nas, bo to jest jakaś tam obawa, że mogą się 

pojawić te nasze śmieci. My będziemy podejmowali działania, żeby to tak się nie odbyło 170 to nie jest nie 

wiadomo, ile można tego jakoś przypilnować. Przede wszystkim musimy zrobić jeszcze jedną rzecz, 

zmobilizować spółka i osoby, które wywożące nieruchomości żeby zwracali uwagę, co u kogo pod kubłem 

zabierają ta, bo często gęsto jest tak, teraz będzie już tak, że będą musieli sprawdzić, jak ktoś ma umowę na 

komunalna. Stoi dziesięć worków z plastikiem. No to to trzeba sprawdzić co tam jest i wtedy niech każdy 

płaci za swoich śmieci uczciwie ja się liczę z krytyką, ale umiem też liczyć ile mi w budżecie pieniędzy 

zostanie nam ile zostanie, dlatego liczę się z niezadowoleniem. Możecie państwo mówić, że to burmistrz 

zrobił, a nie wy, ale nie będziemy dopłacali 200.000  rocznie, żeby komuś finansować wywóz śmieci. 

Radna Dąbek Ewa -ja chciałam tylko powiedzieć to, co na Komisji, że no nie wszyscy mają, aż tak tyle tych 

śmieci są tacy, co faktycznie nawet po całym kuble  tego wszystkiego nie dadzą i to trochę takie krzywdzące 

dla tych. 

Pan Burmistrz- cyt.” nie wiemy jaką umowę podpisze ktoś wywożący śmieci, jeżeli Pani zadeklaruje, że na 

przykład ma pani mały sklep i ma tych śmieci powiedzmy po 10 kilo w każdym kuble i zadeklaruje to 

wywożącemu, to ja myślę, że on nie dostanie stawki, jak ktoś, kto deklaruje, że ma pełniutki kubeł tylko 

inną to już jest wolny rynek i to trochę inaczej wygląda. Ja uważam, że nie będzie uogólniania. My będziemy 

jeszcze chcieli w jakiś sposób zrobić rozeznanie, ile by to wynosiło i czy ale z tego co wiem to takie 

możliwości właśnie są bo to jest myślę, że tak” 

Następnie Rada przystąpiła do głosowania w sprawie podjęcia uchwały.  

Głosowało 11 radnych. 

                                                                                      Protokół z głosowania to zał. nr  22 
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Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę nr XXXVII/264/21 w sprawie uchylenia uchwały Rady Miejskiej 

Wąsosza Nr XX/130/12 z dnia 9  listopada 2012 roku  w sprawie postanowienia odbioru odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, ale powstają odpady 

komunalne, 11 głosami „za” ” ( Biernacki Władysław, Chorostkowski Jacek, Czaja Renata, Dąbek Ewa, 

Maślejak Jolanta, Ptak Dariusz, Rapior Andrzej, Skibniewski Tomasz, Stolicki Wiesław, Szyjka Robert Zapór 

Zbigniew ) , „przeciw” ,  „wstrzymujących się” nie było. 

                                                                                    Uchwała Nr XXXVII/264/21 to zał. nr 23 

 

Ad.14 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej Wąsosza nr XV/111/19 z dnia 12 

grudnia 2019 r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

ustalenia wysokości stawki tej opłaty, ustalenia stawki za pojemnik, określenia stawki opłaty 

podwyższonej oraz zwolnienia z części opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie 

gminy Wąsosz. 

Pan Przewodniczący nadmienił ,że  Burmistrz w punkcie poprzednim porządku obrad uzasadnił celowość 

podjęcia kolejnych projektów  uchwał. Wobec tego Przewodniczący  od razu przystąpił do głosowania nad 

tymi zmianami . 

Głosowało 11 radnych. 

                                                                                      Protokół z głosowania to zał. nr  24 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę Nr XXXVII/265/21 w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej 

Wąsosza nr XV/111/19 z dnia 12 grudnia 2019 r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia wysokości stawki tej opłaty, ustalenia stawki za 

pojemnik, określenia stawki opłaty podwyższonej oraz zwolnienia z części opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi na terenie gminy Wąsosz - 11 głosami „za” ” ( Biernacki Władysław, 

Chorostkowski Jacek, Czaja Renata, Dąbek Ewa, Maślejak Jolanta, Ptak Dariusz, Rapior Andrzej, Skibniewski 

Tomasz, Stolicki Wiesław, Szyjka Robert Zapór Zbigniew ) , „przeciw” ,  „wstrzymujących się” nie było. 

                                                                                  Uchwała Nr XXXVII/265/21 to zał. nr 25 

Ad 15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej Wąsosza nr XV/112/19 z dnia 12 

grudnia 2019 r. w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości na 2020 rok. 

Głosowało 11 radnych. 

                                                                                      Protokół z głosowania to zał. nr  26 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę Nr XXXVII/266/21 w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej 

Wąsosza nr XV/112/19 z dnia 12 grudnia 2019 r. w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości na 2020 rok  -  11 

głosami „za” ” ( Biernacki Władysław, Chorostkowski Jacek, Czaja Renata, Dąbek Ewa, Maślejak Jolanta, 

Ptak Dariusz, Rapior Andrzej, Skibniewski Tomasz, Stolicki Wiesław, Szyjka Robert Zapór Zbigniew ) , 

„przeciw” ,  „wstrzymujących się” nie było. 
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                                                                                    Uchwała Nr XXXVII/266/21 to zał. nr 27 

Ad 16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej Wąsosza nr XXIII/149/20 z dnia 15 

lipca 2020 r. w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za 

uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Głosowało 11 radnych. 

                                                                                      Protokół z głosowania to zał. nr  28 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę Nr XXXVII/267/21 w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej 

Wąsosza nr XXIII/149/20 z dnia 15 lipca 2020 r. w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 

tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi  -  11 głosami „za” ” ( Biernacki Władysław, Chorostkowski Jacek, Czaja Renata, 

Dąbek Ewa, Maślejak Jolanta, Ptak Dariusz, Rapior Andrzej, Skibniewski Tomasz, Stolicki Wiesław, Szyjka 

Robert Zapór Zbigniew ) , „przeciw” ,  „wstrzymujących się” nie było. 

                                                                                    Uchwała Nr XXXVII/267/21 to zał. nr 29 

Ad 17. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały Rady Miejskiej Wąsosza nr XXIII/150/20 z dnia 15 

lipca 2020 r. w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Wąsosz. 

Głosowało 11 radnych. 

                                                                                      Protokół z głosowania to zał. nr  30 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę Nr XXXVII/268/21 w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej 

Wąsosza nr XXIII/150/20 z dnia 15 lipca 2020 r. w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i 

porządku na terenie Gminy Wąsosz- 11 głosami „za” ” ( Biernacki Władysław, Chorostkowski Jacek, Czaja 

Renata, Dąbek Ewa, Maślejak Jolanta, Ptak Dariusz, Rapior Andrzej, Skibniewski Tomasz, Stolicki Wiesław, 

Szyjka Robert Zapór Zbigniew ) , „przeciw” ,  „wstrzymujących się” nie było. 

                                                                                    Uchwała Nr XXXVII/268/21 to zał. nr 31 

Ad 18. Informacje Przewodniczącego Rady. 

Przewodniczący poinformował , że w grudniu przewiduje 2 sesje. Jedna przed świętami, a  druga sesja 

będzie między świętami , a nowym rokiem . 

Ad 19.  Wolne głosy i wnioski. 

Radny   Andrzej Rapior – cyt. „zwrócili się do mnie mieszkańcy, którzy korzystają  z przychodni VIS-MED, 

jest tam teren, po prostu parking dla samochodów i ten parking w  większości to jest zajęty przez 

pracowników tej przychodni, a obok jest teren, który jest gminy i zależy od aury i teraz jak jest gdy opady są 

duże no to ci, co przyjeżdżają samochodami, tam są kałuże wody. Czy jest możliwość? Nie zgłaszałem to 

jako interpelację bo na razie w formie zapytania, by ten teren utwardzić od końca parkingu, który jest 

podległy VIS-MED-owi do drogi dojazdowej do szkoły.” 
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Pan Burmistrz -  cyt.”Odpowiadając temat znany już rozmawiałem wcześniej jeszcze z panem Zajdem, bo 

chciałbym, żebyśmy wspólnymi siłami zrobili gmina swoją część  on swoją  część i wybrać jednego 

wykonawcę i to zrobić. Jesteśmy na to otwarci i tak problem został zauważony i jest realizowany także 

myślę, że uda się, nie wiem, czy w przyszłym roku, bo chciałbym nie tylko na naszym, żeby to było zrobione, 

ale żeby też z przychodnią, która ma swoje grunty na swoim też utwardził ażeby nie robić parkingu 

przychodni w prezencie, ale jeżeli przychodnia utwardzi swoje, to my pewnie też. Będą to też dodatkowe 

miejsca parkingowe, choćby po to, jak coś się dzieje w Domu Kultury. Na przykład nie ma gdzie się  postawić 

auta, także tak, tak, ja będę rozmawiał na pewno z Panem Zajdem, żeby szczegóły omówić.”  

 Radny Chorostkowski Jacek- cyt. „ nie widzę pana prezesa, nie widzę szefa Rady Nadzorczej  naszego 

zakładu, ale muszę przyznać szczerze, że z tego miejsca chcę podziękować zarządcy cmentarza naszego, że 

mieszkańcy nie tylko nasi, ale goście, którzy przyjeżdżali z okazji świąt „Wszystkich Świętych” zobaczyli w 

takim malutkim miasteczku super utrzymany cmentarz, puste kubły. Kuby były opróżniane dwa razy. W 

ciągu dnia świetne pomysły z recyklingiem z odzyskiem zniczy , wieszaczki na sprzęt. Jeżeli ktoś zapomniał 

oczywiście jeszcze ta darmowa woda, która cały czas jest na prawdę proszę, kto by chodził i zwracał na to 

uwagę. To mówię, że no jest to wzór nad wzory, że w takim sezonie to świetnie wygląda i można ogarnąć. 

Można to zorganizować chylę czoło dla pracowników, dla zarządu. Nie można było wcześniej , bo zeszły rok 

było trochę porażki, trochę zgrzytów tutaj na Komisji, żeśmy z panem prezesem się spierali. Co prawda pan 

prezes nie dostarczył przyczepy białego piasku, ale, utrzymanie było naprawdę, naprawdę super.” 

Radna Ewa Dąbek -chciałabym prosić o poprawienie mocowania progów zwalniających na  ul. Kościelnej. I 

jeszcze chciałam się spytać od ostatniego naszego tutaj spotkania coś wpłynęło może z Wrocławia 

względem chodnika na ul. Kolejowej? 

Pan Burmistrz - Już odpowiadam też tak będzie, że niby odpowiadam, że niby znam, bo  taka anegdota mi 

się nasuwa. Jak to jeden z mieszkańców wystawił prezydenta, bo tam prezydent sobie zrobił zresztą pan 

Bogdan Zdrojewski, spotkanie to też w telewizji ECHO występował  i mieszkańcy dzwonili, mówili o 

problemach i z reguły pan prezydent mówił, tak, wiem, znam, jechałem tamtędy i tak dalej ale że Wrocław 

jest duży, więc facet przedstawił, że jest  dziura. Tak wiem widziałem tą dziurę jest duża , tylko że nie ma 

takiej drogi takiej dziury nie ma. Ja akurat te progi widziałem. Rzeczywiście pojechałem od paczkomatu na 

ul.  Parafialnej i poprawimy je, a tutaj zmieniła się osoba zarządzająca, czyli opiekująca się tą naszą drogą 

36D. Wczoraj pożegnaliśmy pana Stanisława Łojko, który był tu u nas już tyle lat się opiekował tą drogą jest 

nowa osoba i rozmawialiśmy między innymi o tym chodniku. Ta dokumentacja we Wrocławiu jest, analizują 

koszty, jeżeli będzie tylko możliwość, przystępujemy do realizacji. My ze swojej strony deklarowaliśmy też 

współudział, w tym także coś tam się w sprawie dzieje. Będzie ta nowa osoba i mamy umówione spotkanie 

pod koniec roku, jeszcze żeby na ten przyszły rok coś już może planować. 

Pan Wiesław Stolicki  - Przewodniczący Rady - W imieniu swojej miejscowości i mieszkańców Lubiela 

chciałbym podziękować dla Burmistrza i pani skarbnik za wspomożenie nas finansowo gdzie mogliśmy 

zakończyć remont świetlicy.  

Pan Mazur Andrzej – sołtys wsi Chocieborowice – cyt. „ w sprawie  tego chodnika na ulicy Kolejowej, bo ja 

bardzo często jestem atakowany właśnie w związku z tym, że tego chodnika tam nie ma. Nie wiem, 

dlaczego ludzie do mnie przychodzą z wieloma problemami, które to powinni rozwiązywać raczej ich radni, 

na których głosowali. Zdaje się, że o ile dobrze pamiętam, to nie tak dawno była  ta droga 36 

modernizowana, remontowana gruntownie i być może wtedy ktoś zaniedbał swoje obowiązki i może minął 

się z powołaniem i po prostu, że tak powiem  dlatego ten chodnik tam nie powstał, ale nie o tym chciałem 

mówić. Szanowni Państwo, jakiś czas temu Zarząd Ochotniczej Straży Pożarnej Rzeczypospolitej Polskiej w 

Wąsoszu wystosował taką prośbę do naszych przedsiębiorców, nie tylko przedsiębiorców z naszego terenu? 

Otóż z tej okazji chciałbym tutaj bardzo serdecznie podziękować wszystkim tym, którzy odpowiedzieli na 
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nasz apel. Chodziło tutaj o wsparcie finansowe. Jesteśmy  dorosłymi ludźmi my rozumiemy, że tutaj nie 

możemy, jak by nie liczyć na to, że wszystko zostanie sfinansowane z budżetu gminy w tak krótkim czasie, 

bo tak jak mówiłem już wcześniej, dopiero od niedawna zaczęło się tam coś pozytywnego dziać wcześniej 

bywało z tym różnie. Jesteśmy tutaj dorosłymi ludźmi i zdajemy sobie sprawę. Z tego też, że nie możemy 

ciągnąć budżetu gminy, więc postanowiliśmy w wystosować taki apel do mieszkańców, a było to 

kilkadziesiąt firm na obecną chwilę  na naszym koncie znajduje się kilkadziesiąt tysięcy złotych właśnie z 

tytułu wpływów od tych firm. Te, które nie odpowiedziały na nasz apel to jest tam zaledwie kilka. Można to 

policzyć na palcach jednej ręki. Także jesteśmy ogromnie wdzięczni i tak jak mówię, korzystając z okazji, 

chciałbym bardzo serdecznie podziękować wszystkim tym, którzy wspierają naszą remizę mogę tutaj 

obiecać ,że żadna złotówka nie zostanie zmarnowana i na pewno wszystko to do państwa wróci ze 

zdwojoną siłą. Bardzo serdecznie dziękuję. 

Radna Dąbek - Chciałam powiedzieć, że nie jest prawdą, że człowiek się nie interesuje chodnikiem na ul. 

Kolejowej, bo jeszcze za czasów, kiedy burmistrzem był pan Stuczyk, niejednokrotnie była mowa o tym. No, 

ale niestety przepisy są jakie są. Gmina nigdy nie mogła, a decyzję ogólnie podejmuje burmistrz, prawda? 

ja jako sołtys tylko sołtys w momencie kiedy do urzędu gminy wpłynął projekt przebudowy skrzyżowania 

chodzi o skrzyżowanie w Chocieborowicach tak droga krajowa 36, skrzyżowanie z drogą gminną w prawo i 

w lewo zostałem poinformowany przez jednego z pracowników urzędu, że taki projekt wpłynął do 

zaopiniowania i na etapie takiego projektu można naprawdę wiele zrobić. Wystarczyło tylko po prostu 

przyjść, zwrócić uwagę na to, że tutaj w tym miejscu potrzebny jest jeszcze kawałek chodnika. W tym 

miejscu potrzebne jest przejście dla pieszych. W tym momencie połączymy obydwie części wsi w bezpieczny 

sposób, czyli te osoby, które mieszkają po drugiej stronie będą mogły bezpiecznie przejść na drugą część 

wsi. Złożyłem taką po prostu  uwagę. Zostało to przesłane i co? No i oczywiście zgodzili się na to, tak więc 

jeżeli jest jakieś tam zainteresowanie, jeżeli jest jakieś zaangażowanie, to myślę, że można naprawdę dużo 

zrobić. Nie trzeba być radnym, nie trzeba być, nie wiem burmistrzem wystarczy tylko odrobina dobrej woli 

tak to niestety wygląda, dziękuję bardzo „  

Ad 20  Zamkniecie sesji. 

W związku z tym, że porządek obrad został wyczerpany, zamykam XXXVII sesję Rady Miejskiej Wąsosza, 

dziękuję państwu za przybycie. 

 

Protokołowała ; K.Szejnkienig 


